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Mødereferat: LUU Stenhugger  
 
 

Dato 7. februar 2023 Tid: 09:00 – 13:10 

Sted Learnmark Tech, Vejlevej 150, 8700 Horsens – Lokale 230 

Mødeleder Henrik Vang Olsen 

Deltagere Henrik Vang Olsen, Anders Schannong, Keld Skovly, Kim Aagaard, Henrik Lynggaard 

Christiansen, Kenn Dyrbye, Gert Skov Rasmussen, Christian Staffeldt, Peter Hjortdal 

Andersen (ved punkt 3) 

Afbud Peter Michael Jensen, Thomas Johansson 

Referent Carina Würtz Rolskov 

Dagsorden 

1. Trepartsaftalen - forslag til folder  

- Planlægning  

- Budget  
 
2. Godkendelse af referat  

 
3. Efteruddannelse  
 
4. Fælles AUB-projekt  

 

5. Ny bekendtgørelse - bæredygtighed og grøn omstilling  

- øvrige forslag  
 
6. DK Skills Fredericia - evaluering  
 
7. Euro Skills  

 
8. Faste svendeprøver  
 
9. Svendeprøve - stenteknikker  
 

10. H3 Prøve - stentype  

- evt. ændring af opgaven  
 
11. Skolehjem  
 
12. Nyt fra faget  

 
13. Nyt fra skolen  
 
14. Stenteknikker  
 
15. Godkendelse af svendeprøve  
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Henrik Vang Olsen bød velkommen til Christian Staffeldt.  
 

Ad 1) 
Der er ansøgt og bevilliget midler til trepartsprojektet ”Stenhugger/stentekniker i hele landet – forbedring 
af geografisk mobilitet”.  
Projektet har til formål at understøtte lærlinge, som skal skifte landsdel i forbindelse med sit lærested. 
Dette gælder både virksomhedsforlagt undervisning, støtte i virksomheden, flytning og det sociale miljø 
udenfor arbejdstiden.  
Ovenstående bliver supplereret med besøg på erhvervsskoler (Hillerød og NeXT) ligesom i det foregående 

trepartsprojekt. Disse besøg skal være på GF1. Kenn Dyrbye sørger for at booke disse aftaler.   
 
Projektperioden er 01.01.2023 – 31.08.2024. 
Det bevilligede beløb er 179.800 kr.  
 
Budgettet blev gennemgået på mødet.  

 

Budskabet skal blandt andet formidles via flyers til både elever og virksomheder.  
Der er pt. tre elever på grundforløb 2. De er alle bosiddende i skolens lokalområde.  
 
Forslag til flyers blev gennemgået på mødet. Kommentarerne bliver sendt til skolens 
kommunikationsafdeling.  
Når flyeren er færdiggjort, præsenterer Kenn Dyrbye flyeren til skolens elever.  

 
Henrik Vang Olsen gjorde opmærksom på at mange virksomheder efterspørger lærlinge og svende. 
Stenhuggerlauget har planer om at lave reklamespots og film, særligt målrettet restaurering.  
Forslag fra Henrik Vang Olsen om at genpromovere skolens film, eventuelt på TikTok.  
Henrik Lynggaard Christiansen kontakter skolens kommunikationsafdeling herom og med forslag om at 
skolens kommunikationschef Elisabeth Damkjær deltager ved næste møde.  
 

Kim Aagaard anbefalede også at invitere virksomheder ind på skolen for at præsentere uddannelsen og 
tiltrække eleverne til faget samt tilbyde dem en uge i virksomhedsforlagt undervisning.  
 
 

Ad 2) 
Referat godkendt uden bemærkninger.  
Anders Schannong spurgte ind til hvordan det foregår til bedømmelsen 31. marts 2023.  

Kenn Dyrbye sender info omkring bedømmelsen til Anders Schannong.  
 
Ad 3) 
Peter Hjortdal Andersen orienterede om, at der blev udviklet to nye AMU-kurser lige inden Corona. 
Kurserne er aldrig blevet gennemført.  
Henrik Vang Olsen noterede, at behovet stadig er der. Henrik Vang Olsen følger op med Peter Michael 

Jensen.  
 
Kenn Dyrbye har fået en forespørgsel på kurser i tegning/3D (AutoCad og CNC-maskine).  
I første omgang vurderes det, at kurset kan dækkes ind under allerede eksisterende AMU-mål, så der ikke 
skal udvikles nye kurser til formålet.  
 
Der er stadig ønske om kurser i skrift (FlexiSign). 

Peter Hjortdal Andersen orienterede om, at der ikke må udvikles kurser målrettet et specifikt 

softwareprogram, men der kan udvikles nye kurser, som kan bruges til flere softwareprogrammer.  
 
Det er muligt at gennemføre AMU-kurser i åbent værksted, hvis kurserne egner sig til at køre parallelt med 
EUD-undervisningen.  
Kenn Dyrbye laver en liste over kurser, som kan gennemføres i åbent værksted.  
 

 
Ad 4) 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om, at der er gang i det fælles AUB-projekt for hele byggeri ved 
Learnmark. Projektet løber frem til 31.12.2023. 
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Projektet skal hjælpe de sidste 20 procent af grundforløbseleverne uden en uddannelsesaftale med en 
særlig støtte til at finde en læreplads.  

 
Der er pt. tre elever på grundforløb 2. Ingen af eleverne har underskrevet en uddannelsesaftale endnu.  
 
 
Ad 5) 
Henrik Vang Olsen orienterede om at der er åbnet for bekendtgørelsen og der er mulighed for at se 
igennem, om der er noget der skal ændres. Bæredygtighed og grøn omstilling skal ind i uddannelsen.  

Forslag til om teknologiopgaven får mere bæredygtighed og grøn omstilling integreret. Kenn Dyrbye 
orienterede om, at der er gode muligheder for at gøre emnet til en større del af teknologiopgaven.  
Anders Schannong orienterede om, at Stenhuggerlauget også har fokus på klimaaftrykkene og er i gang 
med beregningerne hertil.  
Det er det lokale uddannelsesudvalgs opgave at tilpasse bekendtgørelsen. Deadline er pt. ukendt.  
Der indkaldes til arbejdsmøde mandag den 27. februar kl. 09:00 – 14:00 hos Learnmark, Vejlevej 150, 

8700 Horsens omkring dette.  

Deltagerne er: 
• Henrik Vang Olsen 
• Peter Michael Jensen 
• Kenn Dyrbye 
• Anders Schannong 
• Keld Skovly 

• Christian Staffeldt 
• Thomas Johansson 
• Henrik Lynggaard Christiansen 

 
 
Ad 6) 
Kenn Dyrbye gav en status på Skills:  

• Det var positivt og der var mange gode snakke.  
• Størrelsen på pladsen er fin, men det er et ønske om en hjørnestand næste gang.  
• Der var en laserstråle, som generede standen.  
• Forslag om noget mere praktisk for de besøgende gæster.  

 
Henrik Lynggaard Christiansen gjorde opmærksom på at det er det faglige udvalg, som betaler for 
standen.  

 
Henrik Lynggaard Christiansen fremviste foreløbigt regnskab for Skills. Alle regninger er endnu ikke 
modtaget.  
 
Kenn Dyrbye drøftede muligheden for at deltage til DM i stedet for som demonstrationsfag. Dette for at 
ruste eleverne til EuroSkills.  

Henrik Vang Olsen orienterede om at det i princippet godt kan lade sig gøre, men det vil kræve væsentlig 
mere økonomi end vi er vant til og det vil ikke være midler, som er realistiske at skaffe.  
 
Keld Skovly pointerede der manglede noget at tegne efter samt linealer og vinkler.  
Kenn Dyrbye tager det til efterretning.  
 
Keld Skovly påpegede at der var udfordringer i forhold til indkvarteringen.  

Kenn Dyrbye gjorde opmærksom på at skolen ikke har noget med indkvarteringen at gøre. Det er 

Byggeriets Uddannelser, som står for indkvarteringen.  
 
Næste års Skills finder sted i Roskilde.  
  
Ad 7) 
Kenn Dyrbye har været i dialog med en mulig deltager til EuroSkills, som er interesseret i at deltage.  

Henrik Vang Olsen undersøger om vedkommende opfylder alderskravet.  
EuroSkills finder sted 10. – 14. september 2025.  
Processen omkring anskaffelse af midler skal igangsættes. Henrik Vang Olsen følger op med Peter Michael  
Jensen omkring ansøgning hos fonde.  
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Ad 8) 
Kenn Dyrbye orienterede om at de faste svendeprøver i granit er tegnet over. Prøverne indenfor sandsten 

mangler at blive tegnet over. 
Kenn Dyrbye udarbejder forslag til skriftdelen i prøven (forblæst/hugget). 
I forhold til dekoration er den fast i sandsten. Der kan også laves en fast dekoration til granit. Kenn Dyrbye 
udarbejder forslag.  
 
Ad 9) 
Forslag til svendeprøve for stentekniker blev drøftet.  

Henrik Lynggaard Christiansen satte spørgsmålstegn ved forslaget til den nye svendeprøve, når den 
eksisterende svendeprøve endnu ikke har været i brug.  
 
Punktet udskydes til næste møde, hvor Thomas Johansson skal have mulighed for at præsentere sit forslag 
og baggrunden herfor.  
 

 

Ad 10) 
Kenn Dyrbye og Henrik Vang Olsen har været i dialog om ændring af stentypen til H3 og ændring af 
opgaven. Kenn Dyrbye laver et forslag til ændringen af profiler til næste udvalgsmøde.  
Der bliver anvendt kurosten til nuværende H3-prøve. Der er forslag om grå eller rød bohus til H3-prøven 
fremadrettet, når de indkøbte kurosten er opbrugt. 
 

 
Ad 11) 
Henrik Vang Olsen har været i dialog med det faglige udvalg omkring Learnmarks godkendelse til 
skolehjem. 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om, at der er ikke kommet svar fra Ministeriet omkring 
Learnmarks ansøgning om godkendelse til skolehjem.  
 

 
Ad 12) 
Henrik Vang Olsen orienterede om at der ikke er yderligere nyt fra faget udover det nævnte i dagsordenen.  
 

 
Ad 13) 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om nyt fra skolen.  

 
I sidste uge blev der afholdt elev- og lærepladsmesse med 72 tilmeldte virksomheder.  
Der var to tilmeldte stenhuggervirksomheder, men de meldte desværre begge afbud op til dagen.  
 
Der er tre grundforløbselever. Der startede fire på uddannelsen.  
Henrik Vang Olsen supplerede med, at der er meget stort potentiale til at få eleverne ud i lærepladser, hvis 

de er villige til at flytte efter det.  
 
 
Ad 14)  
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om, at der er to stenteknikere som har læreplads, som kommer 
ind på H1 op til sommerferien.  
 

 

Ad 15) 
Gennemgået uden referent.  


